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I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk 1 fremsendes følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:
 
1)
Eftersom antallet af domfældte til anstaltsanbringelse der ikke har afsonet endnu er 
nået over de 300, vil jeg gerne spørge hvad Naalakkersuisut har af planer for at 
mindske ventelisterne?
2)
Det tidligere Landsstyre tog initiativ til forhandlinger med Justitsministeren for at 
finde en løsning på de stigende ventelister til anstaltsanbringelser og oprettede den 
midlertidig anstalt i Kangerlussuaq, dermed tog medansvar. Har Naalakkersuisut 
viljen til at finde en lignende løsning på det stigende problem nu?
3)
Er ventetidsbenådning i Grønland Naalakkersuisuts politik på justitsområdet, hvis 
ikke hvad er politikken og hvad er planerne?
4)
Hvad er status på arbejdet omkring mægling mellem den domfældte og offer og 
hvornår kan man forvente information omkring disse?
5)
Findes der en departement for Justitsområdet og i så fald hvor mange embedsfolk 
er der ansat til denne opgave?
 (Aleqa Hammond, Siumut)

Begrundelse:

I 2006 besluttede det daværende Landsstyre, at man ikke kunne acceptere og tolerere, en 
venteliste på over de 233 for domfældte der afventede anstaltsanbringelse i landet og 
igangsatte en forhandling med Justitsministeren for at sikre, at man fandt en løsning på 
problemet for at sikre befolkningens retssikkerhed. Resultatet var, at man etablerede en 
midlertidig anstalt i Kangerlussuaq der sikrede, at ventelisterne faldt. En løsning som var 
vurderet som god og man høstede gode erfaringer.

Jeg mener ikke, at løsningen for ventelisterne til anstalterne er at man bare har en politik 
der hedder ventetidsbenådning. Denne er en hovsaløsning og bringer restsikkerhed ude af 
funktion.



Jeg ønsker, at mit spørgsmål er besvaret inden ti arbejdsdage er ovre.


